
همواره بيماري هاي گوناگوني كندوهاي زنبور عسل 
را تهديد مي كند و بالطبع داروهايي نيز براي درمان 
اين بيماري ها وجود دارد ولي مسئله مهم اين است 
كه اكثر اين داروها به صورت قاچاق وارد كشور شده 
و بعد از مص��رف باقي مانده ه��اي دارويي آن باعث 
ايجاد سرطان مي شود. اين در حالي است كه با عدم 
صدور مجوز براي واردات داروهاي قانوني به كشور، 
صاحبان كندوي عس��ل مجبورند اين داروها را به 
هرقيمتي حتي قاچاق به دست بياورند زيرا درصورت 
عدم دسترسي آنان به داروهاي مورد نظر نمي توانند 

كندوهاي خود را در مقابل انواع بيماري ها بيمه كنند.  
در اين رابطه يكي از زنبورداران كه نخواست نام وي 
فاش شود به »جوان« گفت: متأسفانه تاجران كشور 
تمايلي براي واردات داروهاي مناسب از كشورهاي 
مجاور نشان نمي دهند و دليل اصلي آن نيز مسائل 
اقتصادي است. وي افزود: در كشورهاي مجاور از قبيل 
تركيه داروهاي مناسبي براي كندوهاي عسل وجود 
دارد كه برخي از زنبورداران اقدام به واردات غيرمجاز 
اين داروها از تركيه مي كنند و اين درحالي است كه 
با اخذ مجوزهاي قانوني مي توان به راحتي اين داروها 

را به داخل كشور وارد كرد.  اين زنبوردار با بيان اينكه 
تجار كشور داروهاي مورد نياز براي كندوهاي زنبور 
عسل را از كشور چين وارد مي كنند گفت: داروهاي 
وارد شده از كشور چين فايده آنچناني نداشته و داراي 
باقي مانده هاي دارويي هستند كه بسيار براي سلامتي 

افراد مضر بوده و سرطان زا هستند. 
جهادكشاورزينظارتنميكند!

يكي ديگر از زنبورداران با اشاره به وضعيت اسفبار 
عسل در كشور گفت: متأسفانه در برخي مكان ها 
شاهد عرضه عسل هاي بسيار نامرغوب و با قيمت 

بسيار پايين هستيم و در برخي از مكان ها عسل هايي 
عرضه مي شود كه از پول داروي آنها نيز كمتر است 
كه خود اين مسئله نشانگر ناخا لص بودن و طبيعي 
نبودن آن اس��ت.  وي ادامه داد: متأس��فانه جهاد 
كشاورزي هيچ گونه نظارتي بر داروهاي عرضه شده 
مخصوص كندوهاي عسل نداشته و همواره سعي بر 
آن دارد تا مسئوليت خويش را انجام ندهد.   نماينده 
اروميه در مجلس شوراي اسلامي نيز با بيان اينكه 
نظارت دقيق هر ارگاني بر حوزه اختيارات خويش 
يكي از ملزومات اس��ت كه متأسفانه مسئولان در 
برخي ارگان ها از قبيل س��ازمان جهاد كشاورزي 
در قبال مسئوليت خويش كوتاهي مي كنند افزود: 
مسئول جان افراد اس��تفاده كننده زنبور عسل در 
استان و تنها نهاد پاس��خگو در اين زمينه سازمان 
جهاد كش��اورزي آذربايجان غربي است. اگر جان 
كسي بر اثر احتمال مصرف عسلي كه داراي باقي 
مانده هاي دارويي است به خطر بيفتد يقيناً مقصر 
اصلي آن خود س��ازمان جهاد كش��اورزي است.  
نادر قاضي پور با تأكيد بر اينكه متولي رسيدگي به 
داروهاي زنبور عسل وزارت جهاد كشاورزي است 
ادامه داد: جهاد كش��اورزي بايد اقدامات مناسبي 
در جهت حل مش��كلات زنبورداران انجام دهد و 
ارائه مجوزهاي لازم براي واردات داروهاي مجاز از 

كشورهاي مجاور يكي از اين موارد است.   
ازرقباجامانديم!

نماينده اروميه با بيان اينكه متأسفانه بر اثر كم كاري 
مسئولان، عسل تركيه خواهان بسيار بيشتري نسبت 
به عسل هاي توليدي كشور در دنيا داشته، افزود: وجود 
برنامه منظم و تولي��دات مكانيزه و ايمن و همچنين 
توليد ملزومات مورد نياز اين صنع��ت در داخل اين 
كشور ازجمله ساير مزاياي آن نسبت به عسل توليدي 
در ايران اس��ت.  قاضي پور افزود: تاكنون هيچ گونه 
ش��كايتي از زنبورداران محترم در مورد اين مسئله 
به بنده ابلاغ نشده اس��ت ولي در صورت وجود باقي 
مانده هاي دارويي در داروهاي زنبورعسل فاجعه بزرگي 
جان هموطنان عزيزمان را تهديد مي كند كه منتظر 
عكس المعل مسئولان امر پيرامون اين مسئله هستيم. 
»جوان« منتظر واكنش جهاد كشاورزي به اين مسئله 
است تا با آزمايشات قانوني خطر سرطان زا بودن اين 
داروها را رد يا تأييد كند همچنين صدور مجوز لازم 
براي واردات داروهاي قانون��ي نيز يكي از ضرورياتي 
است كه دستگاه هاي مربوطه بايد به آن توجه كنند تا 

سلامت افراد مورد خطر جدي واقع نشود.

 استان اردبيل با وجود مواهب خدادادي و طبيعي 
در اس��تان و داش��تن اقليم و آب و هواي مطبوع و 
مناسب به ويژه در ايام تابستان توجه هر گردشگري 
را به خود جلب مي كند. ويژگي هايي كه از مهم ترين 
ظرفيت هاي اس��تان اردبيل براي توس��عه صنعت 
گردشگري بوده و مي تواند در صورت بهره برداري 
بهينه از آن زمينه ساز رش��د و توسعه منطقه شود. 
شناخت دقيق ظرفيت ها و قابليت هاي گردشگري در 
اردبيل مي تواند اين استان را به يكي از مناطق بزرگ 
گردشگري كش��ور تبديل كند. با اين وجود استان 
اردبيل در زمينه گردشگري با موانعي مواجه است. 
قادر تقي زاده در رابطه با موانع صنعت گردشگري در 
استان به »جوان« گفت: »صنعت گردشگري مانند 
ساير بخش هاي اقتصادي داراي تقاضا و عرضه است. 
تقاضا گردشگراني هستند كه به يك كشور يا استان 
وارد مي شوند در مقابل آن عرضه را داريم كه شامل 
زيرساخت ها، تأسيسات و خدمات مي باشد.« وي 
به عرضه زيرساخت صنعت گردشگري اشاره كرد 

و افزود: »زيرس��اخت ها اعم از تلفن، گاز، آب و برق 
و راه هاي ارتباطي هس��تند كه راه هاي ارتباطي از 
مهم ترين بخش زيرس��اخت يك كش��ور و استان 
است.« معاون گردشگري بيان كرد: »در يك استان 
راه هاي ارتباطي به عنوان شاهرگ ها و شريان اصلي 
گردشگري خيلي مهم است. هر قدر يك استان از نظر 
راه هاي ارتباطي مانند راه هاي هوايي، دريايي، ريلي 
و جاده اي پيشرفته باش��د اين استان از نظر جذب 
گردشگر موفق خواهد بود كه متأسفانه استان اردبيل 
راه ريلي ندارد و در راه هوايي نيز محدود مي باشد كه 
عمدتاً با مركز كشور در ارتباط است. تقي زاده گفت: 
»تأسيسات كشور كه ش��امل مراكز اقامتي و دفاتر 
خدمات مسافرتي و يا مراكز تفريحي مي باشد اگر 
مراكز اقامتي و تفريحي تنوع بيشتري داشته باشند 
جذب گردشگر بيشتر خواهد بود و موانع گردشگري 

نيز در اين بخش حل خواهد شد.« 
نصبنخستينزيپلاينشمالغربكشور
مع��اون گردش��گري اداره كل مي��راث فرهنگي، 

صنايع دستي و گردش��گري استان اردبيل گفت: 
»محور اصلي گردشگران در استان بيشتر محور 
شرق به غرب است. با برنامه ريزي هاي انجام شده 
تلاش مي كنيم محور ش��مال به جنوب اس��تان 
را فعال كنيم تا گردش��گراني كه به اس��تان وارد 
مي ش��وند فقط از جاذبه هاي اردبي��ل و آب هاي 
درماني س��رعين اس��تفاده نكنند و به شهرهاي 
ديگر استان مس��افرت كنند و از مراكز تفريحي و 
جاذبه هاي تاريخي اين شهرها نيز استفاده كنند تا 
ماندگاري بيشتري داشته باشند مثلاً مشگين شهر 
كه در شمال استان قرار گرفته چند سالي است كه 
به عرصه گردشگري وارد ش��ده است.« تقي زاده 
افزود: »پ��ل معلق مشگين ش��هر در حال حاضر 
مرتفع تري��ن و بزرگ ترين پل كابل��ي در منطقه 
خاورميانه اس��ت كه به جاذبه گردشگري تبديل 
ش��ده كه مردم براي بازديد اين پل از مكان هاي 
دور و نزديك به مشگين ش��هر مي آيند. پل معلق 
مشگين ش��هر به دليل زيبايي و برتري نسبت به 

پل هاي مشابه در خاورميانه باعث شد تا اين پل به 
عنوان يكي از مهم ترين جاذبه هاي مشگين شهر و 
استان اردبيل شناخته شود.« نخستين زيپ لاين 
شمال غرب كشور در منطقه گردشگري »خياو« 
تا »گردولي« در مجاورت پل معلق مشگين شهر 
نصب مي ش��ود. فرماندار مشگين شهر نيز در اين 
مورد به »جوان« گفت: »پل معلق مشگين ش��هر 
مجموعه امكانات رفاهي و گردش��گري و ورزشي 
است كه فاز به فاز به زيرساخت هاي گردشي آن 
اضافه مي شود.« ميرعلي رحيمي زاد بيان كرد: »در 
اين مجموعه علاوه بر امكانات ايجاد شده فعلي، 
احداث ش��هر بازي، زيرس��اخت هاي بوم گردي، 
پارك طبيعي و بزرگ ترين س��ينما و آمفي تئاتر 
شمال غرب كشور پيش بيني شده است.« وي با 
بيان اينكه نزديك به يك ميليارد و ۵۰۰ ميليون 
تومان براي تجهيزات زيپ لاين هزينه شده است، 
ادامه داد: »تجهيزات زيپ لاين در ماشين سازي 
تبري��ز طراحي ش��ده و در حال حاض��ر عمليات 
نصب آن آغاز شده است.«  فرماندار مشگين شهر 
يادآور ش��د: »سال گذش��ته ۲۰۰ ميليارد تومان 
سرمايه گذاري بخش خصوصي در مشگين شهر 
محقق شد كه ۱۵۰ ميليارد تومان از آن مربوط به 

حوزه گردشگري آب هاي گرم معدني بود.«
مهمتريناولويتبرايگردشگران

يكي از اولويت هاي اساسي ما جذب گردشگران 
خارجي در منطقه اس��ت. س��ال به سال خدمات 
ميراث فرهنگي براي گردش��گران و مسافران با 
رشد همراه بوده كه با همكاري دستگاه هاي ديگر 
به گردش��گران خدمات مختلف ارائه مي ش��ود. 
با توجه به امنيتي كه در كش��ور بر خلاف بيشتر 
كش��ورهاي منطقه حاكم است س��ازمان ميراث 
فرهنگي رونق گردش��گري خارج��ي را در رأس 
برنامه ها قرار داده تا ب��ا ارائه خدمات و پيش بيني 
امكانات رونق گردشگري خارجي را شاهد باشيم. 
در سال جاري نيز بيش��ترين ميزان گردشگران 
خارجي وارد كشور مي شوند چراكه استان اردبيل 
حرف اول را در زمينه آب هاي درماني و معدني در 
كشور مي زند و گردشگران خارجي بسياري به اين 

استان سفر مي كنند. 
قادر تق��ي زاده دراين م��ورد به »ج��وان« گفت: 
»گردش��گران خارجي كه به اس��تان اردبيل وارد 
مي شوند بيش��تر از آذربايجان است كه سال قبل 
بي��ش از 39۰ هزار نف��ر از جمه��وري آذربايجان 
گردشگر وارد استان شدند و 3۰هزار نفر گردشگر 
كه در قالب تور از كش��ورهاي اروپايي و آسيايي به 
شهرهاي ديگر كشور مس��افرت كردند و به استان 
اردبيل نيز آمدند تا از جاذبه هاي تاريخي ديدن كنند 

و از آب هاي گرم و معدني استان بهره مند شوند.« 

 احداث خط دوم آبرساني در اردبيل 
برايتأمينآبآشاميدنيشهراردبيل،خطدومآبرسانيباتخصيص
هزارو200ميلياردريالاعتباردراستاناردبيلاحداثميشود.
مديرعامل ش��ركت آب منطقه اي اردبيل با اعلام اين خبرگفت: براي 
احداث اين خط يك هزار و ۲۰۰ ميليارد ريال و براي احداث تصفيه خانه 
هم 9۰۰ ميليارد ريال اعتبار نياز است كه در صورت تخصيص مي توان 
بخش��ي از مش��كلات آب اردبيل را برطرف كرد. اصغر س��ليمان زاده 
افزود: بهترين راهكار براي تأمين آب آش��اميدني و ني��ز صنعت رو به 
توس��عه اردبيل انتقال آب از حوزه قزل اوزن در جنوب استان است كه 
خوشبختانه سهمي معادل ۵۰ ميليون متر مكعب براي استان در وزارت 
نيرو تخصيص و نهايي ش��ده و با انتقال آن آب اين منطقه تا 3۰ س��ال 
آينده تأمين شده و مشكلي در اين زمينه نخواهد بود.  مديرعامل شركت 
آب منطقه اي اردبيل با اشاره به بحث هايي در باره انتقال آب قزل اوزن 
و سهم شهرستان خلخال از اين آب ادامه داد: مسلم است كه در صورت 
انتقال آب از قزل اوزن به اردبيل بايد نيازهاي آب آش��اميدني و صنعت 
تمام مناطق موجود در مسير از جمله شهرستان خلخال تأمين شود كه 
اين امر نيز در طرح هاي مورد نظر پيش بيني خواهد شد.  وي مهم ترين 
ابزار عملياتي ش��دن اين طرح را استفاده از ظرفيت فاينانس خارجي و 
داخلي ذكر كرد و گفت: اس��تفاده از اين ظرفيت پيش بيني ش��ده و با 
توجه به تجربه موجود در اين زمينه به عملياتي شدن آن در كوتاه مدت 
اميدواريم.  سليمان زاده مطالعات زيست محيطي، ميراث فرهنگي، اعتبار 
و ميزان تخصيص آب را از مقدمات اوليه انتقال آب از قزل اوزن به اردبيل 

دانست و افزود: اين اقدام ها به تدريج در حال انجام است.

 تخصيص ۳۰ ميليارد تومان 
براي پروژه هاي ورزشي آذربايجان غربي

مع�اونتوس�عهمناب�عوزارتورزشدرارومي�هازتخصي�ص
۳0ميلي�اردتوم�انبرايپروژههايورزش�ياس�تانخب�رداد.
س��يدعلي آقازاده در آئين تجليل از قهرمانان و م��دال آوران المپيك، 
جهاني، آس��يايي و هيئت هاي ورزش��ي برتر كش��ور در اروميه گفت: 
3۰ ميليارد تومان براي اجراي پروژه هاي عمراني و ورزش��ي به استان 
آذربايجان غربي تخصيص داده مي ش��ود كه اين رقم براي نخس��تين 
بار به اس��تان اختصاص داده شده اس��ت.  وي ادامه داد: امسال عرصه 
بي نظيري براي فعاليت هاي ورزشي است و دولت تدبير و اميد و هيئت 
دولت اقدامات بسيار مناسبي در راستاي ورزش كشور انجام داده اند تا 
ورزشكاران ملي بتوانند بيش از پيش در صحنه هاي بزرگ جهاني خودي 
نشان دهند و سبب سرافرازي ما شوند.  معاون توسعه منابع و پشتيباني 
وزارت ورزش و جوانان گفت: اعتبارات بس��يار خوبي مجلس ش��وراي 
اسلامي با پيشنهاد دولت در اختيار سازمان ها گذاشته است و 3۰ ميليارد 
تومان براي اجراي پروژه هاي عمراني و ورزشي به استان آذربايجان غربي 
تخصيص داده مي شود.  آقازاده همچنين گفت: عمليات اجرايي ورزشگاه 
۱۵ هزار نفري شهيد باكري اروميه از چند ماه آينده به شهرداري اروميه 
واگذار مي شود تا شاهد رشد ورزش در اين استان باشيم و اين مجموعه 
بيش از ۱۲ سال بود كه راكد مانده بود و با واگذاري اين پروژه به شهرداري 

اروميه اميدواريم كمكي به فضاي ورزشي اروميه شود.

 بدهي هاي معوقه
 اصلي ترين چالش مالياتي تجار

مشاورماليومالياتياتاقبازرگانياروميهاصليترينچالشمالياتي
تجارآذربايجانغربيرابدهيهايمعوقسالگذشتهعنوانكرد.
مرتضي قليزاده افزود: قسمتي از چالش پيش رو ناشي از عدم اطلاعات كافي 
موديان و خلأ قانوني و بخشي از آن با كارگاه هاي آموزشي برگزار شده توسط 
اتاق بازرگاني تا حدودي حل شده است.  مشاور مالي و مالياتي اتاق بازرگاني 
اروميه به لزوم تعامل توليدكنندگان با اداره  ماليات براي پيشرفت و آباداني 
بيشتر كش��ور اش��اره كرد و افزود: اهتمام ويژه به بحث ماليات چه از سوي 
توليدكنندگان چه از سوي مسئولان، باتوجه به اينكه در چندسال اخير هدف 
اقتصادي كشور، كاهش وابستگي به نفت و افزايش خوداتكايي به ساير درآمدها 
بوده  است، نقش بسزايي دارد.  وي ادامه داد: در چندين سال اخير تعامل بسيار 
مطلوبي در اين راستا انجام گرفته و درك متقابل حاكم است، اين در حالي است 
كه ركود اقتصادي گريبانگير اقتصاد كشور بوده اما مديران مربوطه تاجايي كه 
قانون به آنها اجازه مي دهد درنحوه و نوع پرداخت به مؤديان كمك كرده اند.  
قليزاده خاطرنش��ان كرد: اميدواريم فعاليت شركت ها افزايش پيدا كنند و 
بهترين عملكرد اقتصادي را شاهد باشيم چراكه اين امر به نوبه  خود باعث رشد 

درآمد مالياتي و رشد مالياتي به معني پيشرفت و توسعه شهر و كشور است.

نيشسرطانيداروهايقاچاقبرتنزنبورهايعسلآذربايجانغربي

خيزصنعتگردشگرياردبيلبرايعبورازموانع

تعللسازمانجهادكشاورزيبرايوارداتداروهايقانوني،سلامتجامعهراموردتهديدقراردادهاست

جذبگردشگرانخارجيدرصدربرنامههايصنعتگردشگرياردبيلجاگرفتهاست

 بهره مندي 47 هزار خانوار روستايي 
از بيمه تأمين اجتماعي

مدي�رصن�دوقبيم�هاجتماع�يكش�اورزان،روس�تائيانو
عش�ايراس�تاناردبيلازبهرهمندي47هزارخانوارروس�تايي
وعش�ايراس�تاناردبي�لازبيم�هتأمي�ناجتماعيخب�رداد.
رضا عبداللهي گفت: در حال حاضر 47 هزار خانوار عشايري، كشاورزي و 
روستايي استان اردبيل از بيمه تأمين اجتماعي بهره مند هستند و هم اكنون 
يك هزار نفر از روستائيان و عشاير استان اردبيل بازنشسته مي شوند.  وي 
افزود: براي عضويت در صندوق بيمه اجتماعي محدوديت س��ني وجود 
دارد و افراد بالاي ۵۰ سال تا پايان اين ماه فرصت دارند با مراجعه به دفاتر 
كارگزاري در مناطق مختلف استان نسبت به عضويت خود در اين صندوق 
اقدام كنند كه اميدواريم در اين زمينه اطلاع رساني هاي مناسبي انجام 
شود، چراكه اين مهلت به هيچ وجه تمديد نمي شود.   مدير صندوق بيمه 
اجتماعي كشاورزان، روستائيان و عشاير استان اردبيل با اشاره به اينكه 
مزاياي بازنشستگي شامل كساني مي شود كه داراي 7۰ سال سن و سابقه 
پرداخت ۱۰ سال حق بيمه هستند، گفت: اميدواريم بتوانيم با اين اقدام 

خدمات مطلوبي به بازنشستگان در اين حوزه ها ارائه كنيم.

بهره مندي 5۰۰ روستا  از اينترنت پرسرعت 
مديركلارتباطاتوفناورياطلاعاتاستاناردبيلازبهرهمندي500
روستاياستاناردبيلازاينترنتپرسرعتدرسالجاريخبرداد.
بهروز رزمي گفت: با هدف توسعه فيبر نوري افزايش يك هزار كيلومتري 
فيبر نوري در استان در دستور كار قرار داده شد و خوشبختانه استان 
در بهره گيري از خط ارتباطي فيبر نوري جزو استان هاي پيشتاز كشور 
محسوب مي شود.  وي افزود: سال گذشته 749 روستا در سطح استان 
از اينترنت پرسرعت روستايي بهره مند ش��دند و هم اكنون نيز از يك 
هزار و 8۰۰ روستاي استان، 934 روستا از اينترنت پرسرعت بهره مند 
ش��ده اند و با پيش بيني هاي انجام يافته انتظار مي رود تا ۱8 ماه آينده 
امكان استفاده ۵۰۰ روستاي ديگر نيز از اينترنت پرسرعت روستايي 
فراهم شود.   مديركل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان اردبيل گفت: 
در حال حاضر نيز پوشش نسل چهارم تلفن همراه در چهار شهرستان 
استان وجود دارد كه اميدواريم با برنامه ريزي ها و سرمايه گذاري هاي 
اپراتورها به ارزش 64 ميليارد تومان در زمينه توسعه پوشش نسل سوم 
و نسل چهارم در سطح استان تا پايان سال تمامي شهرستان هاي استان 

از پوشش نسل چهارم تلفن همراه بهره مند شوند. 

4۰ كيلومتر تا پايان ريل گذاري  نقده – اروميه
مديركلراهوشهرسازيآذربايجانغربياعلامكرد:اتماممسير
خ�طراهآهننق�ده– اروميه40كيلومت�رريلگذاريني�ازدارد.
ابراهيم مبارك قدم ب��ا بيان اينكه طول مس��ير ريلي نق��ده � اروميه 
7۲كيلومتر است گفت: 4۰ كيلومتر از اين مسير نياز به ريل گذاري دارد 
تا به ايستگاه مورد نظر برسد.  وي افزود: روند احداث راه آهن اروميه- 
مراغه در حال حاضر ادامه دارد و براي اجراي آن تاكنون ۱۵۰ميليارد 
تومان از محل اس��ناد خزانه هزينه ش��ده و 4۰ ميلي��ارد تومان نيز به 
تصويب رسيده است.  مبارك قدم با اشاره به اينكه عمليات زيرسازي 
پروژه راه آهن نقده � اروميه با بيش از 9۰ درصد پيشرفت فيزيكي همراه 
اس��ت ادامه داد: اين پروژه در حال اجراس��ت اما اعلام زمان رسيدن 
اين قطار به اروميه فعلًا ممكن نيست.  وي بر لزوم ساماندهي مناطق 
حاشيه اي و سكونتگاه هاي غيررس��مي آذربايجان غربي تأكيد كرد و 
افزود: در بحث حاشيه نشيني، شهري مثل مشهد بيش از ۵۰۰هزار نفر 
حاشيه نشين دارد، بايد سعي كنيم سكونتگاه ها را به لحاظ ساخت و ساز 
ساماندهي كنيم و سطح زندگي آنجا را ارتقا دهيم.  مبارك قدم گفت: 
وضعيت جاده اي و ريلي استان مان با توجه به دارا بودن سه مرز مشترك 
مطلوب نيست لذا بايد با همكاري استانداري و مسئولان استاني و سطح 

ملي براي جذب سرمايه گذاري در حوزه حمل و نقل تلاش كنيم.

 مصرف گاز طبيعي در اردبيل 
از مرز ۲ ميليارد متر مكعب گذشت

سالگذشتهميزانمصرفگازطبيعياستاناردبيلبه2ميليارد
مترمكعبرسيد.

مديرعامل شركت گاز استان اردبيل با اعلام اين خبر گفت: سال گذشته 
ميزان مصرف گاز طبيعي استان اردبيل در بخش هاي مختلف از جمله 
بخش خانگي، تجاري، صنعتي و جايگاه سوخت به ۲ ميليارد متر مكعب 
رسيده است.  فيروز خدايي افزود: جايگزيني مصرف گاز طبيعي به جاي 
بنزين و ساير سوخت ها موضوعي است كه خوشبختانه هم اكنون در سطح 
استان اردبيل به خوبي ترويج يافته و اميدواريم اين وضعيت به همين منوال 
ادامه يابد تا بتوانيم در رابطه با كاهش آلايندگي هوا و تأمين ذخاير طبيعي 
حرف هايي براي گفتن داشته باشيم.  مديرعامل شركت گاز استان اردبيل 
گفت: خوشبختانه هم اكنون در بخش سوخت رساني در استان اردبيل هيچ 
مشكلي وجود ندارد كه اين موضوع تحول بزرگي در ارتباط با رسيدن به 
توسعه و پيشرفت استان اردبيل پديد آورده كه اميدواريم هرچه سريع تر به 
تمامي اهداف خود در اين زمينه دست يابيم.  خدايي بيان كرد: طبق آمار 
به دست آمده مشخص شده كه ميزان مصرف گاز طبيعي در استان اردبيل 
۰/۱۲ درصد افزايش يافته و اميدواريم بتوانيم با همكاري همديگر به تمامي 
اهداف خود در راستاي ترويج اين فرهنگ دست يابيم و شاهد تحقق اهداف 
مورد نظر در اين زمينه باشيم.  وي تصريح كرد: در حال حاضر در حدود 
4۲8 هزار مشترك شهري و روستايي زيرپوشش گاز طبيعي هستند و با 
برنامه ريزي هاي انجام يافته انتظار مي رود تا پايان امسال تمامي روستاهاي 

استان از نعمت گاز طبيعي برخوردار شوند.

طيس�الهاياخيراكثرداروهاييكهبرايدرمانان�واعبيماريهاي
كندوهايعس�لبهكارگرفتهميش�ودبهصورتقاچاقواردكش�ور
ميش�ود.داروهاييكهبنابهنظراتكارشناس�انس�رطانزابودهوبه
عنوانتهديديبرايسلامتهموطنانمحسوبميشود.مطرحبودن
ايراندرزمينهتوليدزنبورعسلدرجهانازيكسووپيشتازياستان
آذربايجانغربيدرتوليدعسلدركش�وروجاگرفتنعسلدرسبد
غذاييخانوادههايايراني،لزومتوجهبهاي�نموضوعرابيشازپيش

ضروريميكندزيرادرصورتس�رطانزابودناينداروهاكشورهاي
واردكنندهعسلايرانوهمچنينمصرفكنندگانبزرگترينقربانيان
آنخواهندبود.ايندرحالياستكهباصدورمجوزلازمبرايواردات
داروهايمناس�بميتوانازاينضايعهجلوگيريكردامامتأس�فانه
وزارتبهداشتوادارهكلعلومپزشكيآذربايجانغربيهمكاريلازم
راجهتصدورمجوزبرايوارداتداروهايقانونيرابهعملنميآورند
وداروهايموردنظرهمچنانبهصورتقاچاقواردكش�ورميش�ود!

امروزهصنعتگردشگرييكيازپردرآمدترينصنايعبرايتوليدثروتيك
كشوراستكهايراننيزبابهكارگيريروشهايمختلفتلاشميكندتاباتهيه
وتأمينزيرساختهايلازمدراينحوزهظرفيتسازيكردهوزمينهسازحضور
گردشگراندرراستايدرآمدزاييآنبهمناطقخودشوند.براساسگزارشي

كهمركزآمارايرانبهصورتعلميتهيهومنتشرميكنداستاناردبيلدرچند
سالاخيررتبه9كشوريرادرزمينهگردشگريداردوهرسالحدود5ميليون
گردشگربهاستاناردبيلواردميشوند!ازاينرودرسالهاياخيرارتقاي
زيرساختهايحوزهگردشگريموردتوجهمسئولاناستانقرارگرفتهاست.

 احياي ظرفيت هاي مرزي  
مطالبه مردم آذربايجان غربي

اس�لامي ش�وراي مجل�س در س�لماس م�ردم نماين�ده
احي�ايظرفيته�ايمرزيمغف�ولمان�دهآذربايج�انغربيرا
مهمتري�نمطالبهمردماس�تانازدول�تدوازدهمعن�وانكرد.
شهروز برزگر گفت: عمده مطالبات مردم آذربايجان غربي كه مي توانند از دولت 
دوازدهم داشته باشند، استفاده از ظرفيت هاي اين استان به سبب موقعيت 
ويژه جغرافيايي آذربايجان غربي است.  وي افزود: آذربايجان غربي با سه كشور 
همسايه است بنابراين ما مي توانيم در زمينه ترانزيت كالا در منطقه به عنوان 
شاهراه تجاري در كشور مطرح باش��يم.  نماينده مردم سلماس در مجلس 
شوراي اسلامي بيان كرد: آذربايجان غربي به سبب نزديكي و همسايگي با 
شش كشور منطقه در يك شاهراه تجاري قرار گرفته كه مي تواند هم از طريق 
ريلي و هم از طريق جاده اي ترانزيت كالا را به كشورهاي اطراف انجام دهد.  
وي افزود: براي اينكه ترانزيت ريلي و جاده اي به كشورهاي منطقه از طريق 
آذربايجان غربي انجام شود بايد زيرساخت هاي ريلي در منطقه و آذربايجان 
غربي تكميل شود.  نماينده مردم سلماس در مجلس شوراي اسلامي اظهار 
كرد: بايد پايانه هاي متعدد مرزي در آذربايجان غربي ساخته شود و اين موارد 
از مطالبات اساسي مردم اين استان از دولت دوازدهم است.  برزگر گفت: با مهيا 
شدن زيرساخت هاي لازم به منظور استفاده از ظرفيت هاي مرزي آذربايجان 
غربي، براي جوانان اين اس��تان يك اش��تغال و درآمد پايدار ايجاد مي شود 
بنابراين اين موضوع نياز به توجه دولت دارد و بستر اين زيرساخت ها نيز براي 

اين كار با توجه به موقعيت ويژه جغرافيايي آذربايجان غربي فراهم است. 

سليمه محمدي
  گزارش
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غربي آذربايجان 

اين شماره:

اردبيل

هادي ابراهيم زاده
   گزارش 


